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Vierde overleg wijkplatform Zuiderplantsoen 

Projectbureau Combinatie Herepoort/Aanpak Ring Zuid, Groningen  

10-07-2017 

19.30 – 21.00 uur 

 

- 

Amber Gessel (wijkplatform) 
Anniek Lommers (wijkplatform) 
Annette Doornbos (wijkplatform) 
Frank Sciarone (wijkplatform) 
 
Bert Kramer (omgevingsmanager CHP) 
Niels Keissen (communicatieadviseur ARZ) 
Ruben Wiersma (inpassing-vormgever ARZ) 
Gerda Streekstra (communicatiemedewerker CHP) 
Mieke van Arends (Architect) 
 
Nicoline Wijnja (CBK Groningen) 
Toby Heukers (secretaresse CHP) 
 
Karin Vos (wijkplatform) 
Sebastiaan Ruddijs (wijkplatform) 
Bernadette Hove (wijkplatform) 
Ruurd de Boer (wijkplatform) 

Anton Scheepstra (wijkplatform) 

Misha Verboon (wijkplatform) 

Rob Juliën (wijkplatform) 

Martine Nannen (wijkplatform) 

 
 

1. Inleiding 
Bert opent de vergadering. Het vorig overleg was in maart. Er is toen een doorkijkje gegeven naar de 
werkzaamheden die in de planning stonden. Deze keer gaat het overleg over het Zuiderplantsoen, wat 
gaan we doen en wat is nu de status. De architect is aan de slag gegaan om het plan uit te werken. 
Mieke geeft in het overleg een presentie.  
Bert geeft aan dat CHP uitstel heeft gekregen van de opdrachtgever (i.v.m. o.a. de wijziging bij de 
Papiermolentunnel).  8 september a.s. levert CHP de ontwerpen aan bij de opdrachtgever. Dit is dan 
inclusief het ontwerp voor het Zuiderplantsoen. De opdrachtgever heeft vervolgens twee maanden de 
tijd nodig om het ontwerp te beoordelen.  Op uiterlijk 8 november 2017 maakt de opdrachtgever 
bekend of zij akkoord zijn met de ontwerpen en of de optimalisaties (maximaal 3) uitgevoerd mogen 
worden. 
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Wat betreft het Zuiderplantsoen wordt naast het ontwerp een oplegnotitie gemaakt, waarin nog 
eventuele aanvullingen/wensen worden opgenomen, die niet binnen het contract vallen.  De ideeën 
en wensen voor deze notitie kunnen vanuit ARZ, CHP of vanuit een creatieve sessie komen (zoals vorige 
keer genoemd).  Deze ideeën en wensen kunnen tot september 2018 nader worden uitgewerkt en 
indien daarvoor financiering is, worden uitgevoerd   

 
Vorige keer was CBK ook aangesloten. Zij had het idee om beeldende kunst mee te nemen in het plan 
voor het Zuiderplantsoen. Idee is om een uitkijkpunt te maken tijdens de bouw. Vervolgens zou deze 
een definitieve plek kunnen krijgen in het Zuiderplantsoen. De architect zoekt een geschikte plek.  

 
 

2. Presentatie Zuiderplantsoen door Mieke (architect) 
 
Alle fiets- en wandelpaden gaan op elkaar aansluiten. Zo ontstaat er dus één groot gebied/park. Er 
komen directe verbindingen vanuit het Zuiderplantsoen naar de Herewegbuurt.  
Amber geeft aan dat het gewenst is om het huidige voetpad langs de Waterloolaan in stand te houden, 
want er is geen stoep. Ruben geeft aan dat hier door de gemeente naar gekeken wordt. De wens is er 
dat het ‘bospaadje’ wel kan blijven. Mensen lopen er graag, bijvoorbeeld met de hond.  
 
Wat is het deel dat de architect ontwerpt? 
Wat is het Zuiderplantsoen wat de architect aan het ontwerpen is? Het huidige Sterrebos en de DUO-
tuin blijven zoals het nu is. Deze twee hebben beide een eigen ‘karakter’. Er komen extra verbindingen 
om er een geheel van te maken. De bovenkant is waar de architect mee bezig gaat. Ook wel ‘de deksels’ 
genoemd. Het plan is nu ingevuld met een rustige inrichting met gras, groen en een speelweide. Het 
wordt één lint waar beide parken weer samen komen. Elementen uit het Sterrebos en de DUO-tuin 
moeten zorgen voor herkenbaarheid.  
 
Bomenkap 
Er worden alleen bomen gekapt op de noordelijke en zuidelijke taluds. Verder mag CHP niet aan het 
Sterrebos komen. Drie bomen tussen het fietspad en de verbindingsweg naar DUO worden ook gekapt. 
Ruben geeft aan dat de bomen op de taluds van Rijkswaterstaat zijn, maar dat het lijkt alsof deze nu 
bij het Sterrebos horen.  
Amber heeft de zorg dat het (kleine)Sterrebos wordt afgezet tijdens de werkzaamheden. Bert geeft 
aan dat hij dit gaat uitzoeken.  
 
Rondom de opening  
Mieke laat een impressie zien van de wand, de pergola en het wandelpad wat langs de opening is 
bedacht. Langs het pad zijn ook bankjes bedacht. De groene wand wordt 3 meter hoog. Je ervaart 
daardoor heel weinig van de weg die eronderdoor ligt.  
 
Frank heeft eerder eens een impressie gezien waarbij de binnenkant van de opening bekleed was met 
steentjes en vraagt hoe dat nu in het plan zit. De binnenkant van de opening krijgt geluidsabsorberende 
bekleding. Frank geeft aan dat rond die openingen fijnstof/ stikstof zich concentreert (ongezonde 
afvalstoffen van de auto’s). Hij maakt zich zorgen dat juist op die plek bankjes zijn bedacht. Bert geeft 
aan dat deze zorg vaker is aangegeven, dat er onderzoek naar gedaan is en dat we ver onder de norm 
zitten. 
 
Ruben geeft aan dat Rijkswaterstaat de eis heeft opgenomen dat de wand minimaal 3m hoog moet 
zijn i.v.m. veiligheid (steentjes in de verdiepte ligging gooien). Door het toepassen van de groene wand 
is een net langs de opening niet meer nodig. Annette heeft de zorg dat er dan nog steeds makkelijk 
een voetbal overheen geschopt kan worden.  
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Ten oosten van het spoor/ Oude Winschoterdiep 
Het Oude Winschoterdiep blijft open. De architect heeft hierbij een lage oever bedacht net als langs 
De Linie. Het idee van de architect is dat je het water ook daar kunt ‘beleven’, als onderdeel van het 
park. In het ontwerp is o.a. een steigertje meegenomen. Het plan moet nog verder uitgewerkt worden. 
Er is nog een mogelijkheid voor een buurtplein, een (speel)plek voor kinderen of buurtbewoners. Input 
voor ideeën kunnen nog gegeven worden. Amber oppert het idee van een basketbalveldje.  
 
Bert vertelt dat CHP het Oude Winschoterdiep wil gebruiken om het materiaal aan te voeren. Hiervoor 
moet een gedeelte eerst worden gedempt. Dit mag maximaal twee winterseizoenen. Eind juli beginnen 
hiervoor de voorbereidingen.  
 
Parkeren 
De parkeerplaatsen onder het viaduct worden gecompenseerd. Er komen nieuwe aan de oostkant van 
het Oude Winschoterdiep (De Meeuwen). Hier is nu de mogelijkheid om langs te weg te parkeren. Dit 
worden straks ingestoken plekken. 
 
Honden 
Ruben vraagt bij de gemeente na wat het beleid is wat betreft het hondenlosloopgebied. Annette geeft 
als tip mee dat de gemeente er bakken kan neerzetten waar mensen hun zakjes kunnen droppen. Ook 
is er gezegd dat er sowieso duidelijk aangeven moet worden waar de honden wel los mogen en waar 
niet.  
 
Entreepoorten 
De architect wil het gebied een duidelijke en herkenbare entree geven. In de impressie zijn de poorten 
met daarop ZUI DER PLANT SOEN te zien. De opening bij De Linie is ten opzichte van het eerdere plan 
gewijzigd. De opening is verder zuidelijker gekomen. Dit n.a.v. een nieuw geluidsonderzoek. Op de 
hoek aan de kant van het spoor is een venster ontworpen om de ‘verbinding’ te maken met de snelweg 
en het park. Je kunt dan daar de verdiepte ligging inkijken.   
 
H.L. Wichersstraat 
Aan de H.L. Wichersstraat zijn we begonnen met de voorbereidingen van kabels, leidingen en riolering. 
Deze week worden er bomen gekapt. Na 8 november kunnen we  beginnen met de aanleg van de 
verdiepte ligging.  
 
Esperantotunnel 
De Esperantotunnel heeft in het ontwerp hetzelfde thema als het park. Met rozen en groene wanden. 
De opening van de tunnel is iets ‘uitgevouwen’ zodat de tunnel minder lang lijkt. Rondom de tunnel 
komen trappen. Zo kun je altijd het tunneltje bereiken. Een voorbeeld van het hekwerk wat op het 
tunneltje komt, staat in de zaal. Hierop komt een houten reling. 
 
De vraag wordt gesteld waarom er geen stoepen in het ontwerp zijn meegenomen. Stoepranden geven 
een goed signaal dat voetgangers en fietsers niet bij elkaar in de weg komen, dat wordt als onveilig 
ervaren. Ruben geeft aan dat er geen scheiding tussen voetgangers en fietsers is aangegeven omdat 
ze vinden dat het niet thuishoort in een park. Geef elkaar de ruimte is de visie. Deze visie is opgesteld 
in de eisen aan de architect. Ruben vindt de zorg over veiligheid een goed signaal en neemt het mee. 
  
Eerder genoemde opmerkingen en wensen  
Mieke geeft aan hoe de eerder genoemde opmerkingen en wensen zijn meegenomen in het ontwerp. 
O.a. meer groen, Oude Winschoterdiep open houden, fruitbomen (het beplantingsplan wordt nog 
uitgewerkt), genoeg aarde? (1 tot 1.5 meter diepte voor de bomen).  
Niet meegenomen: Afzuiging van de lucht, zwembad, buurt-tuinieren, fietsers en voetgangers 
scheiden in de tunnel. 
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Verder uitwerken: bbq-tafels, watertappunten, picknicktafels, speeltuin, fonteinen i.c.m. kunst, 
fitnesstoestellen, (groter)amfitheater, losloopgebied honden.  
Deze laatste punten worden meegenomen in de oplegnotitie zodat ze wel onder de aandacht blijven.  
 
Evenementen 
Ruben geeft aan dat bij de gemeente wordt gekeken naar de visie van de parken in de stad, wat voor 
evenementen bij zo’n park horen en of er ook evenementen in het Zuiderplantsoen georganiseerd 
worden.  
 
 
3. Afsluiting 
De presentatie van Mieke was de basis voor het ontwerp welke 8 september wordt ingediend bij de 
opdrachtgever. Het vervolg is dat er input wordt opgehaald ter aanvulling of verbeterpunten. (Zie ook 
inrichtingsplan Zuiderplantsoen, rode boekje).  
 
Afgesproken is om voor 8 november, maar na de vakantieperiode, weer bij elkaar te komen. Dan gaat 
de architect verder in op hun visie, waarom het ontwerp zo is ingediend en hoe hier mee omgegaan 
wordt. Ruben geeft aan dat de visie van het Zuiderplantsoen en de landschappelijke ervaring in 3d, 
wat zie ik wanneer, hoogteverschillen e.d. beter op papier moet komen.  
 
Na het volgende overleg wordt de omgeving verder geïnformeerd.  
 
Vragen 
Anniek heeft zorgen over de lage waterstand in de Sterrebosvijver. Hoe komt het met de bomen? 
Kennelijk is er ergens een lek?  Bert geeft aan dat de waterstanden in de vijver inderdaad  laag zijn.  Dit 
is niet veroorzaakt door CHP, maar zou kunnen komen door werkzaamheden door derden bij de 
Julianavijver of door weinig neerslag. Hij verwacht dat de waterstanden wel weer omhoog komen. 
 
 
Sluiting: 21.30 uur 
 
 
 
 

 

https://www.aanpakringzuid.nl/plan/bibliotheek/plandocumenten

